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СЪВЕТ ЗА ИКОНОМИЧЕСКИ РАСТЕЖ 
 

ПРОТОКОЛ 
 
Дата: 15 март 2005 г. 
Времетраене: 10:05 – 11:30 
 
Участници: 
 

1. г-н Милко Ковачев – министър на икономиката 
2. г-н Никола Янков – заместник-министър на транспорта и съобщенията 
3. г-н Любомир Дацов – заместник-министър на финансите 
4. г-н Димитър Ивановски – заместник-министър на икономиката 
5. г-н Румен Георгиев – съветник на министъра на регионалното развитие и 

благоустройството 
6. г-н Ели Анави – директор на дирекция „Политика по отношение на 

предприятията”, Министерство на икономиката 
7. г-н Бойко Денчев – директор „Технологично развитие и иновации”, 

Изпълнителна агенция за насърчаване на малки и средни предприятия 
8. г-жа Светла Размова – началник отдел „МППП”, Министерство на 

енергетиката и енергийните ресурси 
9. г-н Божидар Данев – председател, Българска стопанска камара 
10. г-н Камен Колев – главен директор “Индустриално развитие”, Българска 

стопанска камара 
11. г-н Цветан Симеонов – заместник-председател, Българска търговско-

промишлена палата 
12. г-жа Валентина Зартова – юридически съветник, Българска търговско-

промишлена палата 
13. г-н Васил Василев - председател, Съюз на работодателите в България 
14. г-н Евгений Иванов – главен секретар, Съюз на работодателите в България 
15. г-н Иво Прокопиев – член на УС, Българска международна стопанска 

асоциация 
16. г-жа Андрияна Тошева – изпълнителен директор, Българска международна 

стопанска асоциация 
17. г-жа Зорница Близнакова – експерт, Български бизнес клуб „Възраждане” 

 
Изготвен от: 
Димитър Цветанов, Координатор на СИР 
Дневен ред: 
 

1. Национален иновационен фонд. 
Докладва: Министерство на икономиката 

 
2. Други. 
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3. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 
Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 

 
1. Национален иновационен фонд. 
 
1.1 Бележки: 
г-н Милко Ковачев, 
министър на 
икономиката 

Основната цел на Националния иновационен фонд 
(НИФ) е да бъдат подпомогнати МСП в техните усилия 
за технологично развитие. Това се налага от факта, че 
българската икономика навлиза в по зрял период от 
своето развитие. 

г-н Ели Анави, 
директор „Политика по 
отношение на 
предприятията”, МИ 

Днес стартира набирането на проекти. Те са два типа: 
научно-приложни изследователски проекти и технико-
икономически / предпроектни проучвания. За научни 
организации и МСП е предвидено увеличение на 
средствата с 10%. Всяка една заявка се разглежда от 2 
независими експерти, които не са част от 
администрацията. Изрично е описано какви проекти не 
се финансират. Естествено, възниква въпроса за 
съфинансирането. Взето е решение да се прави 
единствено проверка на финансовата стабилност на 
фирмата, но не и блокиране на средства по банкова 
сметка. 

г-н Милко Ковачев, 
министър на 
икономиката 

Целеви средства са в размер на 5 милиона лева. 
Използвана е една модерна европейска схема. Очакваме 
съдействие от страна на бизнес организациите за 
постъпването добри предложения от фирмите. 

г-н Васил Василев, 
председател, СРБ 

Бих искал да поставя въпроса относно прозрачността на 
процедурата. Съществува известна неяснота при 
сроковете за произнасяне по проектите. 

г-н Ели Анави, 
директор „Политика по 
отношение на 
предприятията”, МИ 

От 15 март до 5 май 2005 г. е  първата сесия за приемане 
на големите проекти до 500 000 лева. Ако има средства 
ще бъде обявена втора сесия с индикативни дати 12 
септември – 28 октомври 2005 г. Що се отнася до 
малките проекти до 50 000 лева – за тях по всяко време 
може да се подаде заявка. Независимите експерти 
еднократно се одобряват от министъра на икономиката. 

г-н Никола Янков, 
заместник-министър на 
транспорта и 
съобщенията 

Да се ползва опита на държавен фонд Земеделие с 
възможността освен субсидии да има и заеми, както и да 
се ползват част от железните правила за оценка на 
проекти. 

г-н Божидар Данев, 
председател, БСК 

Добре беше да се запознаем предварително с материала, 
а не да дискутираме вече окончателно одобрен такъв. 
Имаме няколко въпроси относно сроковете, излъчването 
на експерти от бизнеса и наличието на припокриващи се 
критерии. 
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г-н Цветан Сименов, 
зам. председател, БТПП 

Констатирахме някои несъответствия с приетата 
Иновационна стратегия, като обръщаме внимание на 
следните моменти: правилата за УС на фонда, 
регламентиране на юридическата самостоятелност, 
изключени са кооперациите, не е определена тежест на 
критериите, ясни срокове и процедура по обжалване на 
решенията. Предоставяме писмено това наше 
становище. 

г-н Васил Василев, 
председател, СРБ 

Ние работим за да ви предложим експерти за оценка на 
проектите. Към 5-6 юни 2005 г. вече ще имаме представа 
колко средства ще бъдат отпуснати. Това е един начален 
етап и сигурно не е съвършен. Надяваме се следващия 
етап да е по-зрял и да се отпуснат повече средства за 
иновации.  

г-н Бойко Денчев, 
директор 
„Технологично 
развитие и иновации”, 
ИАНМСП 

Благодаря за 20-те предложения за експерти от страна на 
БСК. Ще предоставим списък от общо 200 експерти на 
вниманието на министър Ковачев. 

г-н Милко Ковачев, 
министър на 
икономиката 

Мога да Ви уверя, че Министерство на икономиката 
няма да посочва победителите, а ще контролира 
разходването на средства като отговорна институция. 
Разбира се, НИФ не е единствения инструмент за 
иновационна политика, съществуват множество други 
инструменти. Има фонд „Наука и развитие” към МОН с 
по-голям бюджет. По направление „Енергийна 
ефективност” има около 180 млн. евро. Ще помоля да се 
обърне внимание на инструментите, които са налични в 
други сектори. В този смисъл не съм убеден доколко е 
реалистично днес да има 1.2 млрд. лева в иновационен 
фонд. Сигурен съм, че ги има тези 600 млн. евро, но те 
са разпръснати в различни области. 

г-н Любомир Дацов, 
зам. министър на 
финансите 

Считам, че бизнесът е този, който следва да определи 
нуждата от иновации. Към момента ситуацията е 
следната – от общо 0.6% от БВП за иновации, едва 0.1% 
са за сметка за бизнеса. Това е сериозен въпрос за 
бизнеса. 

г-н Васил Василев, 
председател, СРБ 

Г-н Ковачев, благодаря Ви за това че толкова бързо 
възобновихте работата на СИР, след няколкомесечна 
пауза. Очакваме с надежда Вашето представителство 
следващите месеци. 

г-н Милко Ковачев, 
министър на 
икономиката 

Този така ценен диалог между бизнеса и правителството 
ще бъде продължен, като председател ще изисквам 
провеждане на редовните заседания, както и участие на 
всички членове. 
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г-н Божидар Данев, 
председател, БСК 

Тук ще си позволя да кажа, че бизнесът е активен по 
отношение на иновациите, БСК в сътрудничество с 
проект на Американска агенция за международно 
развитие направи 25 проекта за връзка между научни 
организации и предприятия. Освен това в експортната 
листа на България има 100 нови продукта, факт , който 
говори сам за себе си. Държавата следва да намали 
преразпределението, което в момента е 41.7% от БВП, а 
трябва да падне до 35%. Един от големите проблеми е 
СИР да се вземе решение по екологичната тежест на 
бизнеса, да се облекчи положението на бизнеса, тъй като 
става дума за огромни разходи. 

г-жа Андрияна Тошева, 
изпълнителен директор, 
БИБА 

Ние приветстваме подновяването на работата на съвета, 
като се надяваме да обсъдим важни теми за бизнеса през 
следващите няколко месеца. 

 
1.2 Предложения: 
 
г-н Милко 
Ковачев, 
министър на 
икономиката 

Предлагам всяко министерство да направи оглед на 
наличните инструменти за иновации и на следващото 
заседание да се включи в дневния ред. 

г-жа Андрияна 
Тошева, 
изпълнителен 
директор, БИБА 

Бих искала да обърна внимание на едно наше старо 
предложение за разглеждане на резултатите от дейността на 
Работната група по национална реклама към СИР. 

 
1.3 Решения: 
До края на март министерствата, членуващи в СИР да предоставят информация за 
наличните финансови инструменти за иновации в техните ресори. 
 
2. Други. 
 
2.1 Бележки: 
г-н Милко 
Ковачев, 
министър на 
икономиката 

Закона на инвестициите вече има история, като и 
регистрирани инвестиционни намерения. Има усещане за 
висок първоначален праг за инвеститорите – предвижда се 
умерено намаление, което да стимулира инвеститорите. 
Намалението не може да бъде голямо, тъй като групата от 
бенефициенти ще се увеличи значително и това би се 
третирало като държавни помощи в широки граници. 

г-н Васил 
Василев, 
председател, СРБ 

По линия на публично-частното партньорство (ПЧП) вече са 
избрани четири търговските съветника, предложени от 
бизнеса. 
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г-н Божидар 
Данев, 
председател, БСК 

Бих искал да направя едно съобщение: сега на 29-ти март 
официално ще бъде обявено формирането на новия енергиен 
клъстер, обхващащ Маришкия басейн. 

 
2.1 Предложения: 
 
Г-н Васил 
Василев, 
председател, СРБ 

Като един много положителен пример за ПЧП, предлагаме да 
се обявят дестинациите и хората на специална 
пресконференция тази седмица. 

 
2.2 Решения: 
На 18 март 2005 г., петък от 10:00 часа ще се проведе пресконференция за 
представяне на съвместната инициатива на бизнеса и правителство за търговски 
съветници. Ще бъдат представени одобрените кандидатури и дестинациите, 
където те ще работят. 
 
3. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 
Съвета. 
 
1.2 Предложения: 
 
г-н Милко Ковачев, 
министър на 
икономиката 

Преглед на финансовите инструменти по министерства, 
които служат за иновационна политика. 

г-н Божидар Данев, 
председател, БСК 

Финансова тежест върху частния сектор във връзка с 
решаване на екологичните проблеми на икономиката. 

г-н Цветан Сименов, 
зам. председател, БТПП 

Обсъждане на Закона за концесиите. 

 
3.1 Решения: 
 
Членовете на съвета да предоставят до края на март писмени предложения за 
дневния ред, за да се определят теми за няколко заседания напред. 
 


